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Betreft:  Nota Zandwegen tbv raadsvergadering gemeente Groningen, 7 februari 2024 

 

Geachte raadsleden, 

als bewoner van de Onneresweg in Onnen wil ik u graag mijn ervaringen met deze zandweg 

voorleggen. Vanuit mijn huis wandel ik dagelijks over de Onneresch en al 42 jaar ben ik getuige van 

de ontwikkelingen hier.  

In uw nota onderkent en onderschrijft u de bijzondere waarde van deze omgeving. Die is het 

zorgvuldig beheren waard. Het is een grote winst dat het zware landbouwverkeer (w.o. 

mestinjectoren, giercontainers) is teruggedrongen. Dat verkeer is voor deze zandwegen verwoestend. 

Ook nu zou gemotoriseerd verkeer (quads, crossmotoren e.d.) zoveel mogelijk moeten worden 

geweerd.  

In deze reactie noem ik enkele problemen, die mij, al wandelend, zijn opgevallen.  

Het ‘herstel van de zandweg’ heeft de Onneresweg gemaakt tot een vaak moeizaam te belopen pad. 

Voorheen waren bepaalde stukken van het zandpad bij nat weer moeilijk begaanbaar vanwege diepe, 

modderige sporen. De onderliggende leemlagen belemmeren daar het wegzakken van water, ook nu 

nog. Maar met het nieuwe zand erop ervaar ik het wandelen meer als oefening dan als recreatie. Bij 

droog weer voelt het alsof je een (rulle) strandwandeling maakt en bij nat weer alsof je aan een 

wadlooptocht bezig bent. Latere aanpassing heeft wel iets verbeterd, maar het blijft ongeschikt voor 

mensen die niet vast ter been zijn of die een kinderwagen of rollator bij zich hebben. Steeds vaker 

wordt dan ook door de akkerranden gelopen. Ook fietsers/mountainbikers ervaren problemen. De 

plaatjes van uw normen voor zandwegen (ideaal A t/m D) zijn niet hoopgevend. Wie met dit soort 

zand streeft naar een onbegroeid tracé houdt de problemen in stand. Daarnaast blijken bij 

bermonderhoud de terzijde groeiende struiken en eikenboompjes regelmatig te worden beschadigd. 

Ook blijkt voor de ‘dienstdoende gemeentemedewerker’ (of werknemer van een loonbedrijf?) 

onduidelijk wat nu wel of niet als berm moet worden gemaaid en wanneer dat zou moeten. Ik heb de 

indruk dat het beheer van dit gebied door ‘naast elkaar werkende’ partijen wordt uitgevoerd en dat 

dan achteraf over ‘misverstanden’ wordt gecommuniceerd. Dat is jammer en onnodig.   

Tot slot: ik vraag uw aandacht voor de noodzaak om het beheer van deze zandwegen beter te laten 

aansluiten bij de specifieke gegevens van het gebied en beter af te stemmen met partijen, die 

vertrouwd zijn met de omstandigheden ter plekke en die daarover kennis en kunde hebben 

opgebouwd. Op de Onneresch zorgen de komst van Land van Ons (overgang naar speciale vorm van 

biologisch boeren) en de aanwezigheid van archeologisch en ecologisch waardevolle elementen voor 

een speciale setting. Voor het beheer hiervan is een goede samenwerking tussen partijen onmisbaar. 

 

      Onnen, 4 februari 2024.   
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